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suMARIO

1. Procedementos parlamentarios

1.1. Procedementos de natureza normativa
1.1.2. Propostas de normas
1.1.2.1. Proxectos e proposicións de lei
1.1.2.1.1. Proxectos de lei

ı Acordo da Mesa do Parlamento do 4 de novembro de 2019, polo que se amplía o prazo de
presentación de emendas ao articulado ao Proxecto de lei de medidas fiscais e administrativas
2020 [10/PL-000020 (57866)] 184118

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

ı 58129 (10/POC-009134)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para frear e controlar a pobreza farmacéutica, así como
a consideración da posibilidade de poñer en marcha algún sistema de alerta ao respecto que permita
trasladar esta información ao sistema público para a atención dos problemas socioeconómicos

184123
ı 58135 (10/POC-009135)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da demora existente na cobertura das dúas prazas de
pediatría vacantes no Centro de Saúde de Fene e as previsións ao respecto 184125

ı 58142 (10/POC-009136)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a avaliación que fai o Goberno galego en relación cos casos de intoxicación alimentaria acon-
tecidos nas gardarías da rede Galiña Azul da Choupana e do Hío, en Cangas, e de Arteixo, Eirís e A
Sardiñeira, na Coruña, as medidas que vai adoptar para evitalos e as sanción impostas nos últimos
anos ás empresas que causaron algunha intoxicación deste tipo nos centros escolares 184128

ı 58149 (10/POC-009137)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a información do Goberno galego referida á reacción detectada en bebés tras o consumo
do menú escolar nalgúns centros da rede Galiña Azul, as inspeccións realizadas e as sancións que
vai impoñer ao respecto, así como o desenvolvemento na actualidade de todas as actuacións po-
sibles para garantir a seguridade alimentaria dos máis pequenos 184130
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ı 58153 (10/POC-009138)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración que fai o Goberno galego das denuncias do comité de empresa do Complexo
Hospitalario Universitario de Ourense referidas ao déficit de persoal no Servizo de Medicina Interna
do centro, a posible incidencia das condicións laborais existentes no servizo na garantía da calidade
asistencial e as medidas previstas ao respecto 184132

ı 58160 (10/POC-009139)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña
Sobre as razóns da demora e o prazo previsto pola Xunta de Galicia para o remate das obras de
dotación de cobertura de fibra óptica de Telefónica de cando menos 100 Mbps aos núcleos das Fel-
gosas e Porto, no concello de Cerdido, así como as súas intencións respecto do avance na extensión
da banda ancha a outros núcleos dese concello 184135

ı 58173 (10/POC-009140)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á dotación de persoal e data de apertura do novo
servizo de cociña do Complexo Hospitalario Universitario de Ourense 184137

ı 58178 (10/POC-009141)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre as razóns do Sergas para amortizar prazas de persoal celador, a súa cobertura con persoal doutra
categoría e a súa exclusión das comisións de Atención Primaria, así como as xestións levadas a cabo
polo Goberno galego respecto do desenvolvemento do Real decreto 1700/2011 e as previstas para o
recoñecemento desa categoría como persoal sanitario coa formación correspondente 184140

ı 58184 (10/POC-009142)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a situación administrativa actual da canteira de Casalonga, a existencia dalgún expediente
de investigación aberto na actualidade referido á empresa que desenvolve actividades nela rela-
cionadas coa restauración ambiental e a xestión de residuos da construción, así como os datos re-
feridos ás autorizacións solicitadas por esta e as investigacións de infraccións abertas na
actualidade respecto de casos deste tipo 184142

ı 58202 (10/POC-009143)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Rodríguez Estévez, David
Sobre a situación na que se atopa a atención sanitaria no Macizo central ourensán e, en xeral,
en todo o medio rural de Galicia, a consecuencia da non cobertura das prazas e gardas do per-
soal sanitario especializado, así como as medidas e as actuacións previstas polo Goberno galego
ao respecto 184147
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ı 58207 (10/POC-009144)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as razóns da demora e as intencións da Xunta de Galicia en relación co arranxo da situación
xerada pola presunta avaría da maquinaria do Servizo de Radiodiagnóstico do Centro de Saúde de
Celanova, a incidencia que está a ter e a posibilidade de asunción polo Goberno galego do sobre-
custo que supón para os pacientes da zona 184151

ı 58210 (10/POC-009145)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre a información do Goberno galego referida á situación na que se atopa, a día 29 de outubro
de 2019, a interrupción da vertedura ao dominio público hidráulico das augas procedentes da lagoa
da canteira de Casalonga, no concello de Teo, e as súas intencións respecto da realización dalgún
estudo da posible contaminación biolóxica xerada augas abaixo, así como a autorización de novas
voaduras neses terreos sen antes coñecer o seu impacto no hábitat 184155

ı 58242 (10/POC-009147)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego para o cumprimento dos acordos parla-
mentarios referidos ás necesidades existentes en materia de transporte ferroviario 184158

ı 58248 (10/POC-009148)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre o cumprimento pola Xunta de Galicia, na actualidade, das obrigas derivadas da concesión
das illas de San Simón e San Antón, outorgada polo Ministerio de Medio Ambiente na Orde do 12
de xullo de 2001, en particular no referido ao acceso público e gratuíto, así como a situación na
que se atopa a aprobación do plan especial de protección dese sitio histórico 184163

ı 58256 (10/POC-009149)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre as previsións da Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional respecto
da execución das actuacións necesarias para garantir a seguridade das persoas e a correcta fun-
cionalidade dos edificios do IES Manuel Murguía de Arteixo 184167

ı 58307 (10/POC-009150)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e 3 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para retirar das axudas agroambientais as da Consellería do
Medio Rural, co fin de deixar sen executar 116 millóns de euros do seu orzamento no ano 2018, así
como as das axencias vinculadas a ela, para non gastar nin a metade do seu para ese ano 184169

ı 58311 (10/POC-009151)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
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Sobre as razóns da Dirección da CRTVG para acordar a aplicación dun plan de cobertura para as Elec-
cións Xerais do 10 de novembro de 2019 que non garante a máxima audiencia, os criterios seguidos ao
respecto e as súas intencións en relación coa inclusión nel de entrevistas televisadas aos candidatos

184172
ı 58329 (10/POC-009152)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á mediación, a través do Consello Galego de Re-
lacións Laborais, para resolver o conflito laboral das traballadoras do Servizo de axuda no fogar do
Concello de Chantada, os convenios de colaboración asinados pola Consellería de Política Social co
Concello e os datos referidos aos servizos financiados nel no ano 2019 184174

ı 58362 (10/POC-009153)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 9 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto das actuacións enmarcadas na Estratexia Retorna
2020, especificamente dirixidas a apoiar a mocidade en todas as áreas do retorno 184176

ı 58368 (10/POC-009154)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula e Jove González, Xan Xosé
Sobre o posible requirimento pola Xunta de Galicia do inminente peche do Centro Abeiro, na Co-
ruña, creado para cubrir as necesidades de descanso, hixiene e acompañamento social das persoas
sen fogar que non cumpren as condicións para seren acollidas noutros servizos, as razóns desta
decisión e, se é o caso, a proposta dalgunha alternativa para as persoas usuarias 184179

ı 58373 (10/POC-009155)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre as previsións do Goberno galego referidas ao aumento do número de logopedas no Sergas, a data
estimada para dotar deste servizo as residencias de persoas maiores e centros de día, así como as razóns
existentes para non permitir a incorporación desta profesión ao Consello Asesor de Atención Primaria

184181
ı 58380 (10/POC-009156)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a avaliación que fai o Goberno galego en relación cos casos de intoxicación alimentaria acon-
tecidos en nove centros educativos de primaria e secundaria de Pontevedra e Marín, as razóns da
repetición do mesmo tipo de intoxicación que a rexistrada en cinco gardarías da rede Galiña Azul,
as actuacións levadas a cabo, así como o protocolo implementado ao respecto 184184

ı 58387 (10/POC-009157)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a avaliación da Consellería do Mar en relación coa proposta formulada pola Comisión Europea para
a fixación dos totais admisibles de capturas (TAC) e cotas para o ano 2020, as actuacións levadas a cabo
para defender o sector pesqueiro galego no proceso de negociación desenvolvido ao respecto, así como
as medidas que vai adoptar para defender a capacidade produtiva e o emprego da frota galega 184187
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1. Procedementos parlamentarios

1.1. Procedementos de natureza normativa
1.1.2. Propostas de normas
1.1.2.1. Proxectos e proposicións de lei
1.1.2.1.1. Proxectos de lei

Acordo da Mesa do Parlamento do 4 de novembro de 2019, polo que se amplía o prazo
de presentación de emendas ao articulado ao Proxecto de lei de medidas fiscais e ad-
ministrativas 2020 [10/PL-000020 (57866)]

No Rexistro Xeral do Parlamento de Galicia tivo entrada, co número 58346, o escrito do G. P. Mixto,
polo que se solicita a ampliación do prazo para a presentación de emendas ao articulado ao Pro-
xecto de lei de medidas fiscais e administrativas 2020 [10/PL-000020 (57866)].

Visto o disposto no artigo 96 do Regulamento da Cámara, a Mesa adopta o seguinte acordo:
18
1º. Admitir a trámite o documento número de rexistro de entrada 58346, presentado polo G. P. Mixto.

2º. Ampliar, por primeira vez, o prazo de presentación de emendas ao articulado ao Proxecto de lei de
medidas fiscais e administrativas 2020[10/PL-000020 (57866)], ata o día 16 de novembro ás 13.00 horas.

3º. Dar traslado deste acordo á Xunta de Portavoces.

4º. Notificar este acordo aos grupos parlamentarios.

5º. Publicar este acordo no Boletín Oficial do Parlamento de Galicia.

Santiago de Compostela, 5 de novembro de 2019
Miguel Ángel Santalices Vieira
Presidente

1.4. Procedementos de información
1.4.4. Preguntas
1.4.4.2. Preguntas orais en comisión

A Mesa do Parlamento, na súa sesión do día 5 de novembro de 2019, adoptou os seguintes acordos:

Admisión a trámite, asignación a unha comisión e publicación

- 58129 (10/POC-009134)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre as medidas previstas pola Xunta de Galicia para frear e controlar a pobreza farmacéutica, así como
a consideración da posibilidade de poñer en marcha algún sistema de alerta ao respecto que permita
trasladar esta información ao sistema público para a atención dos problemas socioeconómicos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 58135 (10/POC-009135)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a valoración que fai o Goberno galego da demora existente na cobertura das dúas prazas de
pediatría vacantes no Centro de Saúde de Fene e as previsións ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58142 (10/POC-009136)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula
Sobre a avaliación que fai o Goberno galego en relación cos casos de intoxicación alimentaria acon-
tecidos nas gardarías da rede Galiña Azul da Choupana e do Hío, en Cangas, e de Arteixo, Eirís e A
Sardiñeira, na Coruña, as medidas que vai adoptar para evitalos e as sanción impostas nos últimos
anos ás empresas que causaron algunha intoxicación deste tipo nos centros escolares
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58149 (10/POC-009137)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a información do Goberno galego referida á reacción detectada en bebés tras o consumo
do menú escolar nalgúns centros da rede Galiña Azul, as inspeccións realizadas e as sancións que
vai impoñer ao respecto, así como o desenvolvemento na actualidade de todas as actuacións po-
sibles para garantir a seguridade alimentaria dos máis pequenos
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58153 (10/POC-009138)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Blanco Rodríguez, Noela e Torrado Quintela, Julio
Sobre a valoración que fai o Goberno galego das denuncias do comité de empresa do Complexo
Hospitalario Universitario de Ourense referidas ao déficit de persoal no Servizo de Medicina Interna
do centro, a posible incidencia das condicións laborais existentes no servizo na garantía da calidade
asistencial e as medidas previstas ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58160 (10/POC-009139)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Pérez Seco, José Manuel e Rodríguez Rumbo, Matilde Begoña
Sobre as razóns da demora e o prazo previsto pola Xunta de Galicia para o remate das obras de
dotación de cobertura de fibra óptica de Telefónica de cando menos 100 Mbps aos núcleos das Fel-
gosas e Porto, no concello de Cerdido, así como as súas intencións respecto do avance na extensión
da banda ancha a outros núcleos dese concello
Comisión 6ª, Industria, Enerxía, Comercio e Turismo

- 58173 (10/POC-009140)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á dotación de persoal e data de apertura do novo
servizo de cociña do Complexo Hospitalario Universitario de Ourense
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 58178 (10/POC-009141)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre as razóns do Sergas para amortizar prazas de persoal celador, a súa cobertura con persoal
doutra categoría e a súa exclusión das comisións de Atención Primaria, así como as xestións levadas
a cabo polo Goberno galego respecto do desenvolvemento do Real decreto 1700/2011 e as previs-
tas para o recoñecemento desa categoría como persoal sanitario coa formación correspondente
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58184 (10/POC-009142)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre a situación administrativa actual da canteira de Casalonga, a existencia dalgún expediente
de investigación aberto na actualidade referido á empresa que desenvolve actividades nela rela-
cionadas coa restauración ambiental e a xestión de residuos da construción, así como os datos re-
feridos ás autorizacións solicitadas por esta e as investigacións de infraccións abertas na
actualidade respecto de casos deste tipo
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 58202 (10/POC-009143)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula e Rodríguez Estévez, David
Sobre a situación na que se atopa a atención sanitaria no Macizo central ourensán e, en xeral,
en todo o medio rural de Galicia, a consecuencia da non cobertura das prazas e gardas do per-
soal sanitario especializado, así como as medidas e as actuacións previstas polo Goberno galego
ao respecto
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58207 (10/POC-009144)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as razóns da demora e as intencións da Xunta de Galicia en relación co arranxo da situación
xerada pola presunta avaría da maquinaria do Servizo de Radiodiagnóstico do Centro de Saúde de
Celanova, a incidencia que está a ter e a posibilidade de asunción polo Goberno galego do sobre-
custo que supón para os pacientes da zona
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58210 (10/POC-009145)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Sánchez García, Antón e Cal Ogando, Marcos
Sobre a información do Goberno galego referida á situación na que se atopa, a día 29 de outubro
de 2019, a interrupción da vertedura ao dominio público hidráulico das augas procedentes da lagoa
da canteira de Casalonga, no concello de Teo, e as súas intencións respecto da realización dalgún
estudo da posible contaminación biolóxica xerada augas abaixo, así como a autorización de novas
voaduras neses terreos sen antes coñecer o seu impacto no hábitat
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos
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- 58242 (10/POC-009147)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Presas Bergantiños, Noa e 5 máis
Sobre as actuacións levadas a cabo polo Goberno galego para o cumprimento dos acordos parla-
mentarios referidos ás necesidades existentes en materia de transporte ferroviario
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 58248 (10/POC-009148)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Bará Torres, Xosé Luís e 5 máis
Sobre o cumprimento pola Xunta de Galicia, na actualidade, das obrigas derivadas da concesión
das illas de San Simón e San Antón, outorgada polo Ministerio de Medio Ambiente na Orde do 12
de xullo de 2001, en particular no referido ao acceso público e gratuíto, así como a situación na
que se atopa a aprobación do plan especial de protección dese sitio histórico
Comisión 2ª, Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos

- 58256 (10/POC-009149)
Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia
Álvarez Martínez, Luis Manuel e 2 máis
Sobre as previsións da Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional respecto
da execución das actuacións necesarias para garantir a seguridade das persoas e a correcta fun-
cionalidade dos edificios do IES Manuel Murguía de Arteixo
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 58307 (10/POC-009150)
Grupo Parlamentario Mixto
Rodríguez Estévez, David e 3 máis
Sobre as razóns da Xunta de Galicia para retirar das axudas agroambientais as da Consellería do
Medio Rural, co fin de deixar sen executar 116 millóns de euros do seu orzamento no ano 2018, así
como as das axencias vinculadas a ela, para non gastar nin a metade do seu para ese ano
Comisión 7ª, Agricultura, Alimentación, Gandaría e Montes

- 58311 (10/POC-009151)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as razóns da Dirección da CRTVG para acordar a aplicación dun plan de cobertura para as Elec-
cións Xerais do 10 de novembro de 2019 que non garante a máxima audiencia, os criterios seguidos ao
respecto e as súas intencións en relación coa inclusión nel de entrevistas televisadas aos candidatos
Comisión Permanente non Lexislativa de Control da Corporación da RTVG

- 58329 (10/POC-009152)
Grupo Parlamentario Mixto
Vázquez Verao, Paula
Sobre as previsións do Goberno galego referidas á mediación, a través do Consello Galego de Re-
lacións Laborais, para resolver o conflito laboral das traballadoras do Servizo de axuda no fogar do
Concello de Chantada, os convenios de colaboración asinados pola Consellería de Política Social co
Concello e os datos referidos aos servizos financiados nel no ano 2019
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego
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- 58362 (10/POC-009153)
Grupo Parlamentario Popular de Galicia
Arias Rodríguez, Raquel e 9 máis
Sobre a valoración da Xunta de Galicia respecto das actuacións enmarcadas na Estratexia Retorna
2020, especificamente dirixidas a apoiar a mocidade en todas as áreas do retorno
Comisión 1ª, Institucional, de Administración Xeral, Xustiza e Interior

- 58368 (10/POC-009154)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Quinteiro Araújo, Paula e Jove González, Xan Xosé
Sobre o posible requirimento pola Xunta de Galicia do inminente peche do Centro Abeiro, na Co-
ruña, creado para cubrir as necesidades de descanso, hixiene e acompañamento social das persoas
sen fogar que non cumpren as condicións para seren acollidas noutros servizos, as razóns desta
decisión e, se é o caso, a proposta dalgunha alternativa para as persoas usuarias
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58373 (10/POC-009155)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Solla Fernández, Eva
Sobre as previsións do Goberno galego referidas ao aumento do número de logopedas no Sergas, a data
estimada para dotar deste servizo as residencias de persoas maiores e centros de día, así como as razóns
existentes para non permitir a incorporación desta profesión ao Consello Asesor de Atención Primaria
Comisión 5ª, Sanidade, Política Social e Emprego

- 58380 (10/POC-009156)
Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda
Chao Pérez, Luca e Cuña Bóveda, María de los Ángeles
Sobre a avaliación que fai o Goberno galego en relación cos casos de intoxicación alimentaria acon-
tecidos en nove centros educativos de primaria e secundaria de Pontevedra e Marín, as razóns da
repetición do mesmo tipo de intoxicación que a rexistrada en cinco gardarías da rede Galiña Azul,
as actuacións levadas a cabo, así como o protocolo implementado ao respecto
Comisión 4ª, Educación e Cultura

- 58387 (10/POC-009157)
Grupo Parlamentario do Bloque Nacionalista Galego
Prado Cores, María Montserrat e 5 máis
Sobre a avaliación da Consellería do Mar en relación coa proposta formulada pola Comisión Euro-
pea para a fixación dos totais admisibles de capturas (TAC) e cotas para o ano 2020, as actuacións
levadas a cabo para defender o sector pesqueiro galego no proceso de negociación desenvolvido
ao respecto, así como as medidas que vai adoptar para defender a capacidade produtiva e o em-
prego da frota galega
Comisión 8ª, Pesca e Marisqueo

Santiago de Compostela, 5 de novembro de 2019
Diego Calvo Pouso
Vicepresidente 1º
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento Cámara, presenta a seguinte  

Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª, relativa ao seguimento da 

adherencia terapéutica. 

 

O correcto cumprimento por parte das persoas doentes dos tratamentos que 

prescriben os e as profesionais sanitarios resulta un elemento imprescindible para a 

remisión ou control dos problemas de saúde. Por iso o control da adherencia 

terapéutica e importante para o seu seguimento. 

 

Os motivos de abandono dos tratamentos son diversos, mais existe un socialmente 

moi preocupante como é a pobreza farmacéutica.  

 

Os niveis elevados de pobreza alcanzados en Galicia, que neste momento se tratan 

de medio millón de persoas cando menos, dificulta dita adherencia. Situación que 

empeorou desde 2012 coa entrada en vigor das medidas do RD 16/2012 que 

afectaron especialmente ás persoas pensionistas e á maioría que viven das rendas do 

seu traballo. 

 

Segundo os datos do CIS o 3,9% da poboación galega non pode continuar cos seus 

tratamentos por motivos económicos.  En torno a 100.000 galegas e galegos 

precisan atención e medidas por parte do Executivo para mudar esta situación. 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Durante a tramitación da Lei 3/2019 de ordenación farmacéutica de Galicia, o noso 

grupo parlamentar propuxo a necesidade de controlar a adherencia terapéutica en 

relación á pobreza farmacéutica, mais as emendas foron rexeitadas privándonos da 

posibilidade de controlar e abordar a realidade de milleiros de persoas. 

 

Polo anterior, preséntanse as seguintes preguntas: 

 

1.- Parécelle un problema á Xunta a pobreza farmacéutica ?  

2.- Van tomar algún tipo de medida para atallala e controlala?  

3.- Baralla a Xunta de Galicia poñer en marcha algún sistema de alertas ante a falta 

de retirada dos tratamentos prescritos que permita trasladar esta información ao 

sistema público para atender os problemas socioeconómicos? 

 

Santiago de Compostela, 23 de Outubro de 2019 

 

Asdo.: Eva Solla Fernández 

   Deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda 

    

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 25/10/2019 12:57:33 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª. 

 

Os recortes que o Goberno galego está aplicando en materia de sanidade están 

provocando un deterioro continuado do sistema sanitario público. 

Dentro dos recortes, o persoal é dos principais afectados, sendo sistemática a 

redución de profesionais, o que significa maior carga de traballo e que a calidade 

asistencial tamén se vexa afectada. 

A asistencia pediátrica é un servizo do sistema público de saúde que  sofre con 

maior virulencia esta situación de recortes, con masificación de consultas e moita 

poboación infantil que non é atendida por facultativ@s de pediatría, co que significa de 

peor calidade asistencial. 

Un lugar onde se están detectando problemas e queixas é no concello de Fene. O 

servizo de pediatría no PAC de Fene vén sufrindo problemas de atención pola falla de 

persoal, o PAC conta con 2 prazas de pediatra que están vacantes. 

O servizo que conta con dúas pediatras, teoricamente, leva desde setembro coas 

prazas sen cubrir e até este momento o Sergas non deu ningunha opción satisfactoria 

para solucionar esta situación. 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
cP

TQ
G

Q
w

K
T5

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

184125

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
Y

9w
3d

rip
L6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROcPTQGQwKT5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGY9w3dripL6


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 
Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 
gp-bng@parlamentodegalicia.gal 
15702 Santiago de Compostela 

Galiza 
 

 

2 

 

Diante deste problema, pais e nais usuarios/as do PAC enviaron numerosas 

queixas ao Sergas pola vía ordinaria, e as respostas foron tan pintorescas como que 

acudisen as crianzas de 0 a 3 ás urxencias do CHUF A. Marcide ,e os demais a calquera 

dos médicos de familia do centro de saúde que lles corresponda, Fene, Maniños ou A 

Capela. A xerencia do Sergas de Ferrol foi máis aló e prega por escrito paciencia e 

comprensión porque que non hai pediatras dispoñibles. 

En definitiva, falamos dunha poboación pediátrica de 1.700 persoas que 

precisan unha resposta áxil do Sergas e non evasivas. 

 

A saúde é un dereito fundamental, e para que a atención sanitaria que se preste 

sexa de calidade, é preciso contar co persoal necesario. Desde o convencemento de que 

non hai asistencia sanitaria sen profesionais suficientes que a presten, formulamos as 

seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 5ª: 

Como valora o Goberno galego que no concello de Fene estean sen cubrir as 

dúas prazas de pediatría no centro de saúde ? 

Considera o Goberno galego que  con estas carencias están ben atendid@ @s 

nen@s do concello de Fene? 

Van atender as demandas da veciñanza de Fene e proceder a substituír @s 

pediatras? 

 

Santiago de Compostela, 25 de outubro de 2019 
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Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 25/10/2019 13:04:41 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 25/10/2019 13:04:59 

 

Noa Presas Bergantiños na data 25/10/2019 13:05:04 

 

Olalla Rodil Fernández na data 25/10/2019 13:05:12 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 25/10/2019 13:05:19 

 

Ana Pontón Mondelo na data 25/10/2019 13:05:25 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo, deputada do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, pre-

senta a seguinte Pregunta para a súa reposta oral na Comisión 5.ª. 

 

O venres 18 de outubro, cinco garderías da rede da Galiña Azul, dependentes do 

Consorcio Galego de Benestar Social, advertiron de numerosas intoxicacións 

provocadas polo menú do día. Nenos e nenas das escolas infantís de A Choupana 

e O Hío, en Cangas, e de Arteixo, Eirís e A Sardiñeira, en Coruña, experimenta-

ron unha serie de reaccións alérxicas que puxeron en alerta aos mestres e mestras 

dos centros. 

Posteriormente, o persoal de Saúde Pública confirmou que o pescado que come-

ran, palometa, (tanto cru como cociñado) contiña histamina, unha substancia que 

aparece cando se degrada a histidina, un aminoácido esencial en animais. Segun-

do o Goberno, a causa máis plausible da aparición da histamina é a ruptura da 

cadea do frío do alimento. 

Non obstante, o xoves 10 de outubro, no centro de A Choupana, producírase xa 

un brote de intoxicación que afectara a cinco rapaces. Ese día o menú non consis-

tira en pescado, senón en brócoli con ovos e macarróns con polo.  

Tódolos anos insistimos na importancia que teñen os comedores escolares no 

fomento de hábitos de vida saudables. Cómpre que o Goberno galego o asuma de 

inmediato e adopte medidas urxentes para impedir que casos como os citados se 

volvan producir.  
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

 

Por todo o exposto, a deputada asinante presenta as seguintes preguntas para a 

súa resposta oral en Comisión: 

 Que avaliación fai a Xunta de Galicia do acontecido?  

  Que medidas pensa adoptar a Xunta de Galicia para evitar que algo seme-

llante non volva acontecer? 

 Acometeu algún tipo de sanción a Xunta de Galicia nos últimos anos fron-

te empresas que tiveran causado algún tipo de intoxicación alimentaria nos 

centros escolares?  

Santiago de Compostela, 25 de outubro de 2019. 

 

  Asdo.: Paula Quinteiro Araújo 

  Deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 25/10/2019 13:47:47 
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Rúa do Hórreo, s/n, Parlamento de Galicia. 15702 SANTIAGO DE COMPOSTELA 

Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

  

Recentemente tiñamos coñecemento de que en a lo menos nove escolas infantís 

situadas nos concellos de A Coruña, Fene, Arteixo, Muros, Mazaricos, Boiro, 

Choupana e Hío, todas elas pertencentes á rede Galiña Azul, xestionadas pola 

Xunta de Galicia, déronse casos dunha reacción en bebés  tras consumir o menú 

escolar. Aínda que a comida elabórase nos propios centros, unha mesma 

empresa encárgase de xestionar o persoal, e as compras en todos eles. 

 

Polo de agora non se determinou o número exacto de bebés intoxicados, nin o 

goberno galego descarta que poida haber máis centros afectados. Segundo 

afirmou o propio Presidente da Xunta, todo apunta a que a causa desta reacción 

sería o peixe servido na comida, que podería presentar, “un nivel alto de toxinas 

posiblemente debido a rotura da cadea de frío durante a súa conservación”. 

 

A infancia é a etapa da vida máis importante, xa que nela prodúcense cambios 

constantemente; as escolas infantís dependentes da administración pública, non 

só teñen que alimentar correctamente aos máis pequenos e pequenas tendo en 

conta as distintas necesidades (menús especiais, tendencias…), senón que deben 

garantir a seguridade alimentaria, e favorecer as condicións que permitan a 

adquisición progresiva duns hábitos alimentarios saudables, e unha boa relación 

coa comida. 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Que información pode aportar o goberno galego sobre a reacción 

provocada en bebés tras consumir o menú escolar en algúns centros 

dependentes da rede Galiña Azul? 

2. Cal foi a causa desta reacción? 

3. Cantos bebés resultaron afectados? 

4. En cantos centros se detectou esta reacción? 

5. Tras coñecer estes feitos, que inspeccións puxo en marcha a Xunta de 

Galicia? 
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6. Inspeccionáronse as cociñas das Galiñas Azuis afectadas? 

7. Realizáronse inspeccións nos provedores da empresa encargada de 

xestionar as compras? 

8. Cal é o resultado de ditas inspeccións? 

9. Vai interpoñer a Xunta de Galicia algunha sanción por estes feitos? 

10. Cantas inspeccións ordinarias se realizaron durante o ano 2018 nos 

centros dependentes da Galiña Azul afectados por esta reacción? 

11. Que medidas vai tomar o goberno galego para evitar que se volvan a 

repetir casos de intoxicación en escolas infantís? 

12. Está facendo o Goberno galego todo o posible para garantir a seguridade 

alimentaria dos máis pequenos? 

 

Pazo do Parlamento, 25 de outubro de 2019 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 25/10/2019 17:55:38 

 
Julio Torrado Quintela na data 25/10/2019 17:55:46 
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Á Mesa do Parlamento 

 

Noela Blanco Rodríguez e Julio Torrado Quintela, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do 

disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a 

seguinte pregunta para a súa resposta oral en Comisión 5.ª, Sanidade, Política 

Social e Emprego. 

 

No Consello da Xunta de Galicia do día 16 de xaneiro do ano 2014  anunciouse a 

adxudicación das obras de ampliación do Hospital de Ourense, indicando que a 

data de inicio das mesmas sería no primeiro trimestre dese mesmo ano, e a data 

de finalización a mediados do ano 2016, é dicir 26 meses de prazo de execución. 

As instalacións da ampliación do Complexo Hospitalario Universitario de 

Ourense (CHUOU) puxéronse finalmente en marcha unha vez rematadas as obras 

en outubro de 2017 (cun retraso dun ano e sete meses a respecto da data prevista), 

e de que o Concello de Ourense concedese a licenza de ocupación e apertura do 

novo edificio de hospitalización. 

 

Dende a súa posta en marcha, o persoal do CHUOU ten denunciado en reiteradas 

ocasións graves deficiencias desta nova infraestrutura. Ademais, os edificios 

antigos do complexo acumulan dende hai anos graves deficiencias pola falla de 

investimentos nos traballos de mantemento e de remodelación das instalacións, 

que en algún caso puxeron en risco a seguridade dos traballadores e traballadoras. 

  

Recentemente, o comité de empresa do CHUOU trasladou á opinión pública as 

condicións de precariedade laboral que se manifesta no traballo diario do persoal 

de Medicina Interna. Falta de persoal e medios materiais son a tónica habitual nas 

condicións de traballo desta especialidade médica que abrangue máis do 50 % 

dos ingresos que se producen no hospital, de feito perdéronse coa unificación do 

ano 2017 catro profesionais, dúas enfermeiras e dúas auxiliares, emprazando a 

súa reposición ao seguinte exercicio e estando sen as mesmas ata o momento 

actual, dous anos despois. 

 

Algunhas das cuestións que denuncian os traballadores e traballadoras deste 

servizo son dende o punto de vista do grupo socialista moi graves: “faltas 

continuas de medicación e materiais, falta de comunicación e de organización de 

traballo por non ter directrices claras, que provocan que a asistencia se realice 

de forma apresurada e cunhas mínimas condicións de seguridade. 

Outro dos puntos reclamados polo persoal con asiduidade é a falta de limpeza na 

quenda de noite, algo que tamén se viu afectado co traslado ao novo hospital, 
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non producíndose o baleirado de cubos de lixo nas habitacións pola falta de 

persoal deste colectivo. 

Nas condicións nas que o persoal ven desempeñando a súa labor non se pode 

garantir a asistencia en condicións de calidade e, sobre todo, seguridade.” 

 

Por todo o exposto, a deputada e o deputado que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Como valora o Goberno galego as denuncias recentes do comité de 

empresa do CHUOU, a respecto da falla de persoal no servizo de Medicina 

Interna deste complexo hospitalario? 

2. Considera a Xunta de Galicia que nas condicións nas que está traballando o 

persoal do servizo de Medicina Interna do CHUOU se pode garantir unha 

asistencia de calidade? 

3. Cantas traballadoras e traballadores do servizo de limpeza realizan durante 

as quendas de fin de semana a súa labor exclusivamente no servizo de 

Medicina Interna? 

4. Cantas traballadoras e traballadores do servizo de limpeza realizan durante 

a quenda de noite a súa labor exclusivamente no servizo de Medicina 

Interna? 

5. Ten previsto a Xunta de Galicia tomar medidas para mellora a atención no 

servizo de Medicina Interna do CHUOU? 

6. En caso afirmativo, que medidas ten previsto poñer en marcha? 

 

 

 

Pazo do Parlamento, 25 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Noela Blanco Rodríguez 

  Julio Torrado Quintela 

Deputada e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Noela Blanco Rodríguez na data 25/10/2019 18:06:27 
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Julio Torrado Quintela na data 25/10/2019 18:06:37 
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Á Mesa do Parlamento 

 

 

José Manuel Pérez Seco e Matilde Begoña Rodríguez Rumbo, deputado e 

deputada, pertencentes ao Grupo Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao 

abeiro do disposto no artigo 152 do Regulamento da Cámara, presentan ante esa 

mesa a seguinte pregunta para a súa resposta oral na Comisión 6ª. 

 

A cobertura de redes de banda ancha de 100 Mbps en España alcanzou en xuño 

de 2018 o 80,9 % da poboación, o que supón cinco puntos máis en comparación 

co mesmo mes de 2017, pero Galicia sitúase como segunda comunidade con 

menor implantación, xa que unicamente alcanza o 61,5 %. Só Estremadura conta 

cunha porcentaxe máis baixa ( 55,6 %). 

 

O pasado mes de xuño de 2018 por parte da directora da Axencia para a 

Modernización Tecnolóxica de Galicia (Amtega), coas actuacións postas en 

marcha por parte da Xunta de Galicia no marco do Plan de Banda Larga 2020 

dotarase, neste ano 2019, de cobertura de fibra óptica de Telefónica de cando 

menos 100 Mbps aos núcleos de Felgosas e Porto no concello de Cerdido, o que 

suporá unha mellora tanxible nas conexións a Internet aos veciños. 

 

As obras van con atraso sobre o previsto, pois en conversas do 23 de xaneiro, 

entre o concello e Amtega, desde Amtega dicían que a operadora Movistar lles 

dicía que estaría listo en setembro, a día de hoxe, 23 de outubro, aínda están 

traendo o cable desde Moeche e adaptando caixas en Felgosas, non así en Porto. 

 

Ademais, Cerdido é un dos concellos españois elixidos pola Comisión Europea 

na primeira convocatoria da súa iniciativa Wifi4EU (Wifi para Europa), un 

programa comunitario de axudas para instalar puntos de wifi gratuítos nos 

espazos públicos. 

 

Por iso o deputado e a deputada  que asinan formulan as seguintes preguntas: 

 

1ª)  Cales son os motivos do atraso nas obras de dotación de cobertura de fibra 

óptica de Telefónica de cando menos 100 Mbps aos núcleos de Felgosas e Porto 

no concello de Cerdido? 

 

2ª) Cal é o prazo previsto pola Xunta de Galicia para rematar a dotación de 

cobertura de fibra óptica de Telefónica de cando menos 100 Mbps aos núcleos de 

Felgosas e Porto no concello de Cerdido? 
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3ª) Ten previsto  a Xunta de Galicia seguir avanzando na extensión da banda 

ancha no concello de Cerdido, en caso afirmativo, cales son os prazos e os 

núcleos? 

 

 

Pazo do Parlamento, 28 de outubro de 2019 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Jóse Manuel Pérez Seco na data 28/10/2019 10:42:57 

 

Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 28/10/2019 10:43:17 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas do Grupo Parlamentario 

Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do artigo 156 do Regulamento do Parlamento, 

presentan a seguinte Pregunta, para a súa  resposta oral na Comisión 5ª, relativa 

á situación da cociña do CHUO. 

 

A situación do servizo de cociña no hospital de Ourense é a todas luces 

incomprensible. A demora na apertura das novas instalacións de custe millonario 

carece de xustificación e obriga a manter o servizo nunhas dependencias nas que 

son habituais os accidentes laborais polo deterioro da maquinaria e chans, na que 

parte da propia maquinaria non funciona correctamente e na que ademais non hai un 

correcto control de pragas, advertíndose a presenza de roedores. 

 

Por outra parte, os traballadores e traballadoras  do servizo teñen denunciado as 

sospeitas de redución de cadro de persoal na unidade cando se acometa a apertura 

das novas instalacións. Esta medida suporía un incremento innecesario da carga de 

traballo do persoal, sendo ademais unha decisión tomada sen observar o 

funcionamento da nova unidade. 

 

O Conselleiro de Sanidade parece ter confirmado este extremo, xa que confirmou 

que se ían reducir as presenzas por quenda, isto é, haberá menos persoal no servizo 

das categorías que actualmente traballan nel.  

 

Cabe lembrar a elevada precariedade no mesmo, xa que por exemplo na categoría 

de pinches de cociña a porcentaxe de persoal titular de praza é inferior ao 23% do 
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total. 

 

Ademais disto prevese a xubilación do xefe de Cociña, polo que a Consellería 

debera ter preparado de xeito transparente o procedemento para o seu relevo. 

 

Ante todo o exposto, preguntamos:  

 

1.- Cal vai ser o número total de pinches de cociña que presten servizo na nova 

cociña do CHUO? Cales van ser o número de presenzas por quenda? 

2.- Cal vai ser o número total de cociñeiros/as que presten servizo na nova cociña 

do CHUO? Cales van ser o número de presenzas por quenda? 

3.- Onde se pode consultar o plan funcional que recolla a situación da cociña e o seu 

cadro de persoal? 

4.- Como se vai proceder para substituír ao xefe de Cociña unha vez se comunique a  

súa xubilación? 

5.- Cando teñen pensado proceder á apertura da nova cociña? 

 

Santiago de Compostela, 28 de Outubro de 2019 

 

Asdo. Eva Solla Fernández 

    Ánxeles Cuña Bóveda 

  Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 28/10/2019 14:26:37 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 28/10/2019 14:26:48 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Parlamentario Grupo Común da 

Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, 

presenta a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

 

Os problemas no Servizo Galego de Saúde en relación á xestión en materia de 

persoal son bastante numerosos e afectan a moitas categorías e profesionais. Un 

exemplo destes problemas é o que está a acontecer cos celadores e celadoras, que 

xa fai anos tiveron que levar a cabo mobilizacións para que non se privatizasen 

os seus postos. 

Actualmente, están a denunciar a falta de convocatoria das prazas necesarias na 

súa categoría, especialmente na Atención Primaria, pero sobre todo a 

amortización das súas prazas e a reconversión das mesmas en outra categoría. 

Unha situación que camiña máis cara a extinción das prazas de celadores que a 

dotación nos Sergas de persoal suficiente nesa categoría.  

Ademais, a nivel estatal o Real Decreto 1700/2011 recoñece a categoría de 

persoal sanitario para celadores e celadoras, unha cuestión que aínda está 

pendente de desenvolvemento  e que implicaría a necesidade de regular un ciclo 

medio para a formación dos mesmos.  

 

Por todo o anterior o Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda presenta 

as seguintes PREGUNTAS:  

 

- Cale é o motivo de estar amortizando prazas de celadores? 

- Por que as están a cubrir con outra categoría? 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

- Por que non están incluídos os celadores na comisións de Atención Prima-

ria? 

- Que xestións ten feito o Goberno en relación ao desenvolvemento do Real 

Decreto 1700/2011? 

- Que xestións pensa facer para que esta categoría sexa recoñecida como 

persoal sanitario coa correspondente formación? 

Santiago de Compostela, 28 de outubro de 2019. 

 

 

  Asdo.: Eva Solla Fernández 

   Deputada do G.P. do Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Eva Solla Fernández na data 28/10/2019 18:51:08 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Olalla Rodil Fernández, Ana Pontón Mondelo, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, 

deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego 

(BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte 

Pregunta para resposta oral en Comisión. 

 

A recente mobilización veciñal promovida pola Plataforma Casalonga 

Limpa de Residuos, celebrada o pasado domingo 27 de outubro, no que se 

congregou a máis de 3.000 veciños, volve, e por enésima vez, poñer o foco de 

atención nunha situación de verdadeiro escándalo do que está acontecendo con 

determinadas actividades vinculadas ao sector dos residuos e de supostas 

restauracións de canteiras. 

Cabe destacar que na canteira de Casalonga, a empresa promotora, ao 

mesmo tempo que tramita as respectivas autorizacións, está desenvolvendo 

actividades de labores e operacións para as que non ten permiso, a expensas da 

resolución da administración. Neste sentido, iniciou a semana pasada o baleirado 

directo das augas, acumuladas nas lagoas artificiais alí rexeneradas, polos regatos 

abaixo, e da que pensamos se trata de destruír o que hoxe supón a mellor opción 

de restauración ambiental da canteira, por estar esta restauración case consumada 

(da que só precisaría dunhas mínimas intervencións de acondicionamento 

ecolóxico pouco complexas, para un resultado de recuperación ecolóxica 
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completo e satisfactorio), pois de manterse, suporía un serio obstáculo aos seus 

plans de presentar e defender unha restauración ambiental mediante o recheo por 

valorización de residuos de construción, nunha operación que agocha unha 

verdadeira actividade comercial de retirar residuos mediante depósito (o que vén 

sendo un vertedoiro). 

Mais non só temos o exemplo desta canteira de Teo, da que existe o xa 

citado movemento veciñal que está a darlle resonancia a problemática, senón, 

tamén, sabemos que existen outras canteiras con actividades moi pouco 

transparentes, e tamén denunciadas, máis que interesadamente, ou non, pasan 

inadvertidas as gravísimas problemáticas que se agochan detrás, das que non 

transcende moito ao público. 

Diante disto preguntámonos se a administración está ao tanto destas 

situacións, e se é así que está a facer no exercicio das súas responsabilidades no 

tocante a garantir a protección da poboación e do medio. Mais temos dúbidas, á 

vista dos impactos que se aprecian, moitos deles mesmo neste momento, e ante o 

coñecemento de denuncias presentadas incluso por asociacións que representan 

ao propio sector, do que realmente está acontecendo con algunhas canteiras que 

están funcionando como posibles “vertedoiros ilegais comerciais”, pois aínda 

tendo autorización para “restauración” ou coma “plantas de reciclaxe de RCD”, 

na práctica son auténticos vertedoiros. Con casos coñecidos nas provincias de A 

Coruña, Pontevedra, ou Lugo. Neste último, parécenos moi grave, e dubidamos 

que exista o cumprimento de legalidade algunha, o que está sucedendo co oco 

mineiro presente en Santa María de Bóveda, nos que se verten directamente 

sobre un oco anegado de auga miles de toneladas de residuos de obras sen a máis 
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mínima clasificación, e no que vai parar todo tipo de RCD, lixo industrial, 

uralita, plásticos, etc. E do que lles convidamos que busquen fotografías e vídeos 

actualizados existentes nas redes que dan testemuño fiel do que alí está 

ocorrendo. E así, temos outros varios casos, e dos que demandamos da 

Administración que se poña as pilas para poñer fin a estas intolerables 

actividades ilegais. 

Estes feitos, o que poñen en claro é que temos un gravísimo problema coa 

aplicación da normativa estatal do Real Decreto 975/2009, de 12 de xuño, sobre 

xestión dos residuos das industrias extractivas e de protección e rehabilitación do 

espazo afectado por actividades mineiras, así como do RD 105/2008 de 1 de 

febreiro, polo que se regula a produción e xestión dos residuos de construción e 

demolición. Na práctica están servindo coma un coadeiro normativo para que 

algunhas empresas do sector dos residuos dispoñan de canteiras para executar a 

súa actividade coma vertedoiros comerciais, vestidos de supostos plans de 

restauración. Un problema que presumimos que se acrecentará unha vez que se 

aprobe a modificación que está en curso, por parte do actual goberno do Estado, 

do Real Decreto 1481/2001, de 27 de decembro, polo que se regula a eliminación 

de residuos mediante depósito en vertedoiro. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para a súa resposta 

oral en comisión: 
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- Cal é a situación administrativa na que se atopa a canteira da 

Casalonga? 

- Hai algún expediente de investigación aberto á empresa que 

desenvolve a actividade na canteira? Se é así, cal é o resultado do mesmo? 

-  Que autorizacións ten solicitado a empresa e para que fin e en que 

situación se atopan as mesmas? 

- Cantos casos de investigación de infraccións ten nestes momentos 

abertos a Xunta de Galiza con relación a operacións de restauración con residuos 

en canteiras do país e plantas de reciclaxe de RCD?  

Santiago de Compostela, 29 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Noa Presas Bergantiños 

Montserrat Prado Cores 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 29/10/2019 10:31:53 

 

María Montserrat Prado Cores na data 29/10/2019 10:31:59 

 

Noa Presas Bergantiños na data 29/10/2019 10:32:07 

 

Olalla Rodil Fernández na data 29/10/2019 10:32:14 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 29/10/2019 10:32:22 

 

Ana Pontón Mondelo na data 29/10/2019 10:32:30 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

Paula Vázquez Verao e Davide Rodríguez Estévez, deputada e deputado 

pertencentes ao Grupo Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para o seu debate 

na Comisión 5ª 

 

O medio rural é un espazo social, ecolóxico, económico... dunha gran riqueza, 

cun patrimonio diverso, transmisor de múltiples valores -culturais, sociais, 

naturais, laborais, etc. A perda de servizos e recursos no rural, debido á aposta 

clara do Partido Popular por desmantelar os servizos públicos, forza a quen vive 

nel a trasladarse cara as cabeceiras de comarca ou ás cidades, buscando 

oportunidades e un futuro máis digno. O peche de escolas, a escaseza na 

formación académica (media e superior) nos centros educativos das vilas, as 

deficiencias nos servizos (sanitarios, sociais, culturais, de lecer, etc.) ou a 

inexistencia de transporte público que garanta a mobilidade da poboación son 

algúns exemplos significativos que evidencian e agravan a situación de abandono 

do rural galego.  

 

O modelo sanitario do goberno galego é un claro exemplo deste 

desmantelamento: medios e recursos diminuíron para toda a poboación, pero 

onde o abandono se ve de xeito máis contundente é nas dotacións que existían 

para o medio rural: os hospitais comarcais están sufrindo un desmantelamento 

enorme e estanse recentralizando medios que antes estaban máis preto da 

cidadanía, co trastorno que isto conleva, entre outras cousas, en canto á 

mobilidade das persoas, desprazamentos, accesibilidade a servizos, incremento 

de custos económicos, etc.   

 

No Macizo Central, ao desmantelamento de servizos no Hospital Comarcal de 

Valdeorras e ás continuas ausencias do pediatra en Trives, sumase agora a falta 
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de médico na Teixeira, o que exemplifica o exterminio ao que as políticas do 

goberno de Feijoo abocan á comarca, pois a falta de investimento en Sanidade 

conleva incrementar o devalo demográfico ao que se enfronta a zona. 

 

Durante os meses de verán, no concello de A Teixeira dispuñan de médico dúas 

horas ao día porque o mesmo facultativo cubría as vacacións do de Parada do Sil 

e Chandrexa de Queixa, minguando considerablemente a atención á poboación 

dos citados concellos. Nestes días, coñecíase a nova de que o médico de A 

Teixeira tomará posesión do seu novo destino a finais de outubro. Estas 

circunstancias preocupan fondamente á veciñanza pois, de momento, a opción 

que lles ofrecen é ter médico no seu centro de saúde de 9:00 a 11:00 horas, 

incluíndo domicilios, co que non estaría nin dúas horas prestando servizo no 

centro e, fóra dese horario, desprazarse a Parada do Sil, situación que xera moitas 

complicacións, non so polo feito de ter que desprazarse tendo en conta a 

avanzada idade da poboación e a carencia de transporte público na comarca, 

senón que, de seguir recortando persoal e recursos sanitarios, se finalmente lles 

quitan ao médico, perderanse outros servizos esenciais do concello, como a 

farmacia, que sen médico no centro de saúde, pechará.      

 

Isto é un novo chanzo no exterminio da sanidade no rural, que se suma á habitual 

falta de pediatras, como en Castro Caldelas, onde só hai servizo de pediatría os 

martes, sendo habitual que se substitúa por un médico de cabeceira para cubrir 

ausencias, ou en Trives, onde só acude os xoves ao Centro de Saúde, e non todas 

as semanas, co que moitas familias teñen que levar ás crianzas ata Maceda cando 

se atopan enfermas, e ao desmantelamento continuado do Hospital Comarcal de 

Valdeorras, no que á perda dos servizos de uroloxía, rehabilitación, preventiva e 

cardioloxía engádeselle o de dermatoloxía, así como graves problemas en 

quirófano ao pretender, se non directamente eliminar as intervencións cirúrxicas, 

si deixalas baixo mínimos, pois so quedará unha cirurxiá en activo dos 3 que 

deberan, ao igual que sucederá co servizo de traumatoloxía, fomentando que para 

calquera intervención, a cidadanía teña que desprazarse ata Ourense.      
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Posiciónámonos, novamente, de xeito contundente na defensa da Sanidade 

pública, de calidade e proximidade, e cremos esencial que se reverta esta 

situación de exterminio planificado do rural ourensán.   

Polo exposto, a deputada e o deputado que subscriben, presentan a seguinte 

Pregunta á Xunta de Galicia, para a súa resposta oral na Comisión 5.ª 

 

- Está a Xunta ao tanto da situación de desatención sanitaria que padece a 

poboación do Macizo Central ourensán e, en xeral, de todo o medio rural galego? 

 

- Ten previsto a Xunta tomar medidas para reverter esta situación de falta de 

cobertura de postos, implementando medidas para que non sexa a poboación da 

Teixeira a que padeza as consecuencias da nula previsión da Xunta no relativo ao 

persoal do SERGAS? 

 

- Ten previsto a Xunta promover un Plan Integral de atención sanitaria específico 

para o rural ourensán, que garanta unha atención sanitaria especializada, de 

calidade e proximidade nas comarcas do rural galego, antes de qie remate a 

lexislatura? 

 

- Garantirá a Xunta a cobertura das prazas e as gardas polo persoal sanitario 

especializado correspondente? 

 

Santiago de Compostela, 29 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Davide Rodríguez Estévez 

Deputada e deputado do G.P. Mixto. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 29/10/2019 16:57:01 

 

David Rodríguez Estévez na data 29/10/2019 16:57:13 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 5ª, relativa á necesidade da restitución inmediata do servizo de 

radiodiagnóstico do Centro de Saúde de Celanova. 

 

O Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego tivo constancia dun novo 

agravio do goberno de Núñez Feijóo contra o sistema público de atención á saúde, neste 

caso unha situación que afecta ao Centro de Saúde de Celanova e, por extensión, a 

poboacións do arredor. 

Nestes momentos non está operativo o servizo de Radiodiagnóstico do Centro 

de Saúde de Celanova debido presuntamente a unha avaría que xa dura tres meses. 

Esta situación trae consigo unha serie de problemas para a cidadanía que deben 

ser solucionados canto antes: 

1. Deixa sen cobertura a unha área xeográfica moi extensa que abrangue os 

concellos de Entrimo, Muíños, Lobeira, A Bola, Bande, Verea, Ramirás, Quintela de 

Leirado, Padrenda, A Merca, Gomesende, Pontedeva, Lobios, Cartelle e Celanova. 

2. As pacientes destes concellos teñen que realizar un desprazamento 

innecesario a Ourense, que nalgúns casos é  moi custoso pola distancia (ata 80Km ); en 

tempo e economicamente. 
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3. Soportan un gran prexuízo pola demora nos diagnósticos, que incluso pode 

provocar un retraso no tratamento da doenza. O persoal médico solicitante non pode ver 

a radiografía en presenza da paciente no mesmo día que a solicita. 

4. As habitantes destes concellos prodúceselles un agravio comparativo que non 

gozan, en igualdade, da carteira de servizos do Sergas. 

Esta situación constitúe unha discriminación da veciñanza das Terras de 

Celanova por razón do lugar no que viven e supón un novo deterioro na atención 

sanitaria nas vilas que non se pode consentir e que vai en consonancia tamén coa desidia 

que o propio goberno da Xunta de Galiza mantén respecto das melloras deste tipo de 

servizos e da atracción de persoal profesional da especialidade de radioloxía. 

 

Por todo o exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na 

Comisión 5ª: 

Como xustifica o goberno galego o abandono do servizo de radiodiagnóstico do 

Centro de Saúde de Celanova? 

Cales son as razóns de que a máquina non se teña reparado anteriormente? 

Cantos servizos desta área se tiñan dado ata o momento da avaría en 2019? e en 

2018? e no 2017? 

Considera que é positivo que este servizo estea desatendido? 

Ten intencións a Xunta de Galiza de atallar esta situación? En que prazo e en 

que forma? 
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Está supoñendo esta situación un atraso nos diagnósticos? 

Está supoñendo esta situación derivacións á privada? 

Valorou a Xunta de Galiza asumir o sobrecusto económico que ten esta 

situación para as e os doentes desta zona do país? 

 

Santiago de Compostela, 29 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 29/10/2019 17:48:58 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 29/10/2019 17:49:06 

 

María Montserrat Prado Cores na data 29/10/2019 17:49:11 
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Olalla Rodil Fernández na data 29/10/2019 17:49:19 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 29/10/2019 17:49:26 

 

Ana Pontón Mondelo na data 29/10/2019 17:49:34 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

 

Antón Sánchez García e Marcos Cal Ogando, deputados do Grupo Parlamentario 

Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento 

da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 2.ª, sobre a situación que se está a dar na canteira de Casalonga, en 

Teo. 

 

 

As operacións de restauración da canteira de Casalonga pasaron recentemente 

por un procedemento de participación pública e avaliación ambiental: “Plan de 

restauración da concesión de explotación “Casalonga II” Nº 6996”, con número 

de expediente 2019/0104″, mais, a día de hoxe, non existe constatación de 

resolución algunha por parte da Administración. 

Diversos colectivos ecoloxistas e plataformas veciñais, como a Plataforma 

Casalonga Limpa de Residuos, veñen denunciando que os chamados traballos de 

restauración da antiga canteira de Casalonga levan encuberta a creación dun 

megavertedoiro en ditos terreos. 

Nos anos transcorridos dende o cese da explotación da canteira ata a actualidade, 

produciuse unha rexeneración natural do espazo, xurdindo neles unha lagoa 

poboada de rica fauna e tupida vexetación de ribeira. Podemos falar dun 

auténtico proceso de restauración ambiental.  

Detectouse recentemente que a empresa propietaria dos terreos iniciou traballos 

de baleirado da lagoa, mediante verquido directo desta masa de auga a Dominio 

Público Hidráulico. Esta situación foi denunciada pola Plataforma Casalonga 

limpa de Residuos e desembocou na apertura dun expediente sancionador por 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

parte de Augas de Galicia. 

Por todo o exposto, o Grupo Parlamentar Grupo Común da Esquerda presenta as  

seguintes preguntas: 

- Teñen constancia o Goberno galego, a día de hoxe, de que se detivera re-

almente o verquido ao Dominio Público Hidráulico das augas procedentes 

da lagoa? 

- Pensa facer a Xunta de Galicia algún tipo de estudo para analizar o posible 

caso de contaminación biolóxica augas abaixo, tal e como se denuncia 

dende os colectivos medioambientais? 

- Vai a Xunta de Galicia a tomar en conta o milleiro de alegacións ambien-

tais presentadas? 

- Vai a Xunta de Galicia permitir que se sigan facendo traballos de voaduras 

nos terreos referidos, antes de saber cal é o dano que se pode producir no 

hábitat da lagoa? 

- Pensa a Xunta de Galicia que a restauración que poida levar a cabo a em-

presa Toysal é mellor que a propia rexeneración que xa aconteceu? En ca-

so afirmativo, en que basea esta opinión? 

 

 Santiago de Compostela, 29 de outubro de 2019. 

 

   Asdo.: Antón Sánchez García 

    Marcos Cal Ogando 

   Deputados do G.P. Grupo Común da Esquerda 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Antón Sánchez García na data 29/10/2019 18:04:42 

 

Marcos Cal Ogando na data 29/10/2019 18:04:55 
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Á Mesa do Parlamento 

Noa Presas Bergantiños, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, 

Xosé Luis Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Luis Bará Torres, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª. 

 

Desde o Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego continuamos a 

insistir na necesidade de mellorar o transporte ferroviario entre Ourense e A Coruña e 

Santiago de Compostela para reverter o agravio con Ourense e favorecer o seu mellor 

aproveitamento por parte das e dos ourensás. 

Cómpre ter en conta que actualmente as e os galegos padecemos un modelo 

baseado no centralismo e na conexión con Madrid no lugar de estar concibido para a 

conexión interna do país. A día de hoxe Galiza non ten un servizo de tren de 

proximidade, non temos sistema ferroviario modernizado nin un servizo equiparábel ao 

cercanías que cumpra coa súa función de conexión rápida, segura e útil para 

vertebración territorial entre cidades e vilas galegas. Máis aínda, para o caso de Ourense 

salienta negativamente o estado das conexións con Santiago e Coruña, unha liña 

fundamental para conectar poboacións e para conectarnos coa franxa atlántica. 

Dunha banda Ourense, malia conservar conexións pola súa posición estratéxica 

de vía de saída á Meseta continua sendo discriminada nos prezos, nos horarios e nas 

condicións de venda dos billetes da liña Avant Ourense-Santiago-Coruña. Doutra 

banda, o coñecido como tren rexional atópase en cada vez peor estado, cunha limitación 
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de liñas absurda que non obedece ás necesidades de conexión da poboación, que se 

agrava nos fins de semana e véspera de festivos e que é extrema xa se entramos a 

analizar o estado dos propios trens que se empregan, nun grado de obsolescencia que 

mesmo ten sido recoñecida pola propia RENFE. 

Co obxecto de reconducir esta situación, o pasado 7 de febreiro de 2018 o Pleno 

do Parlamento Galego debateu unha Proposición non de Lei do Bloque Nacionalista 

Galego sobre as demandas que debe realizar o Goberno galego ao Goberno central en 

relación coas necesidades existentes e as melloras necesarias no transporte ferroviario 

entre Ourense, Santiago de Compostela e A Coruña. Da resultante deste debate derivou 

un acordo parlamentario unánime cuxo texto transaccionado era o seguinte: 

“O Parlamento de Galiza insta á Xunta de Galiza a: 

1.-  Esixir do Goberno central unha equiparación das políticas e modalidades 

tarifarias en todo o territorio galego para evitar a actual e evidente situación de 

discriminación  que se ve en función do lugar de residencia dos galegos e galegas. 

2.- Solicitar do Goberno central unha ampliación das frecuencias horarias desde 

Ourense para mellorar a comunicación con Compostela e A Coruña. 

3.-   Reformular  os  termos  e  condicións  dos  bonos  de  transporte  Abono  

Tarxeta Plus, Tarxeta Plus 10 e Tarxeta Plus 10 Estudantes para aumentar o período de 

uso que rexe  a  partir  da  data  da  primeira  formalización  da  reserva,  de  forma  que  

se  poida empregar en máis tempo que na actualidade. 

4.- Ampliar a frecuencia horaria da liña rexional Ourense -Santiago para 

mellorar a mobilidade e entre as poboacións intermedias de acordo coa demanda”. 
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Pasado un tempo razoábel, o grupo nacionalista empregou o mecanismo 

parlamentar de Preguntas Orais en Comisión para facer seguimento destas cuestións na 

Comisión 2.ª de Ordenación Territorial, Obras Públicas, Medio Ambiente e Servizos do 

día 22 de marzo de 2018 e desenvolveu tamén unha interpelación coa súa respectiva 

moción en maio de 2019 demandando tamén a prolongación da liña Avant Ourense-

Santiago-Coruña entre Ourense e Monforte para superar o illamento do interior e 

modernizar os servizos. 

Porén, a día de hoxe as actuacións impulsadas pola Xunta de Galiza para facer 

valer as necesidades ferroviarias existentes máis alá do debate da Alta Velocidade son 

insuficientes, e as actuacións ao respecto das forzas estatais son directamente 

inexistentes. 

Mentres, as necesidades seguen enriba da mesa como demostra o aumento de 

prezos do AVANT no 2019 ou os continuos problemas coa liña de rexional, abusos nas 

persoas consumidoras ao cobrárselles o prezo do billete e non darlles un lugar para 

sentarse, masificacións, atrasos, avarías ou feitos sangrantes como os denunciados a fin 

de semana do 27 de outubro cando usuarios e usuarias que se tiveron que rebelar na 

estación do Carballiño ao ofrecérselles un tren turístico no que non collía toda a 

demanda. 

 

Por todo isto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral na Comisión 

2ª: 

Que actuacións levou a cabo o goberno galego para demandar o abaratamento 

da conexión Avant Ourense-Santiago-Coruña? Con que resultado? 
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Como valora que se teñan subido os prezos no ano 2019? 

Cantas comunicacións escritas dirixiu ao goberno central co obxecto de 

demandar as cuestións recollidas no acordo plenario do 7 de febreiro de 2018? 

Cantas comunicacións orais dirixiu ao goberno central co obxecto de demandar 

as cuestións recollidas no acordo plenario do 7 de febreiro de 2018? 

Cantas reunións oficiais mantivo o goberno galego co goberno central e/ou con 

Renfe-Adif co obxecto de demandar as cuestións recollidas no acordo plenario do 7 de 

febreiro de 2018 nas que se trataran como punto específico? 

Ten coñecemento o goberno galego dalgún horizonte temporal para esta 

homoxeneización das tarifas? 

Que actuacións levou a cabo o goberno galego para demandar a reformulación 

dos termos e condicións  dos bonos de transporte para aumentar o período de uso que 

rexe a partir da data da primeira formalización da reserva? Con que resultado? 

Que actuacións levou a cabo o goberno galego conducentes a conseguir a 

ampliación da frecuencia horaria da liña rexional Ourense -Santiago? 

Considera que esa liña ten as adecuadas condicións de seguridade? Considera 

que os vagóns empregados son adecuados? Ten recibido queixas ao respecto? 

Coñece a Xunta Galiza se o goberno central ten feito algún estudo sobre a 

demanda de uso desta liña? Ten feito o goberno galego algunha de seu? Con que 

metodoloxía? Con que resultado? Ten previsto demandalo? Por que cauces? 
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Santiago de Compostela, 29 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Noa Presas Bergantiños 

Luis Bará Torres 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Noa Presas Bergantiños na data 30/10/2019 12:15:17 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 30/10/2019 12:15:24 

 

María Montserrat Prado Cores na data 30/10/2019 12:15:31 

 

Olalla Rodil Fernández na data 30/10/2019 12:15:38 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 30/10/2019 12:15:46 

 

Ana Pontón Mondelo na data 30/10/2019 12:15:54 
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Á Mesa do Parlamento 

Luis Bará Torres, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil Fernández, Xosé Luis 

Rivas Cruz, Montserrat Prado Cores e Noa Presas Bergantiños, deputadas e 

deputados do Grupo Parlamentar do Bloque Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro 

do disposto no Regulamento da Cámara, presentan a seguinte Pregunta para resposta 

oral na Comisión 2ª, relativa ao incumprimento por parte da Xunta de Galiza das 

condicións da concesión das illas de San Simón e San Antón, outorgada polo Estado. 

 

1.A illa de San Simón é un ben pertencente ao dominio público marítimo-

terrestre cuxa titularidade pertence ao Estado. Por Orde do 19 de setembro de 1997, o 

Ministerio de Medio Ambiente outorgou á Xunta de Galicia a concesión da ocupación 

de 33.361 m2 de terreos para usos relacionados cos recursos mariños. 

Posteriormente, con data de 12 de xullo de 2001, autorizábase a modificación da 

concesión anterior para levar a cabo as obras contidas no “Plan Director das Illas de San 

Simón e San Antonio”, de conformidade coas condicións que substitúen na súa 

totalidade as contidas na Orde anterior. Segundo esta concesión, a illa non poderá 

dedicarse a usos distintos dos incluídos na concesión, que recolle como uso principal o 

docente e cultural. Queda prohibido expresamente o uso hoteleiro e a administración 

estatal debe informar con carácter vinculante os proxectos de xestión directa ou 

indirecta que se presten nas illas. Ademais, establécese o principio de acceso público e 

gratuíto. 

Ademais da súa natureza de ben de dominio público, a Xunta de Galicia 

declarou as Illas de San Simón e San Antonio Ben de Interese Cultural, coa categoría de 
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Sitio histórico. Neste sentido, as administracións con competencias na materia están 

obrigadas a cumprir o establecido na Lei  5/2016 de patrimonio cultural de Galicia 

nomeadamente en relación coa obriga de aprobar Plans especiais de protección. 

 

Polo anteriormente exposto formúlanse as seguintes preguntas para resposta oral 

na Comisión 2ª: 

1. Está cumprindo a Xunta de Galiza as obrigas derivadas da concesión da 

illa de San Simón e San Antón, outorgada polo Ministerio de Medio Ambiente na Orde 

do 12 de xullo de 2001? 

2. Considera o goberno galego que a organización por empresas privadas 

de actividades hostaleiras como ceas se axustan ás condicións da concesión? 

3. Considera a Xunta de Galiza que un BIC é un espazo axeitado para a 

organización de actividades lucrativas como ceas por parte de empresas privadas? 

4. O edificio no que se desenvolven estas actividades hostaleiras están 

acondicionados para este uso? 

5. Quen se fai cargo dos gastos de vixilancia, consumo enerxético e outros 

medios necesarios para a organización destas actividades lucrativas? 

6. Existe algunha concesión de servizos na illa que inclúa a organización 

de actividades hostaleiras e concretamente a organización de ceas polas que as persoas 

asistentes pagan 30 euros, incluída a viaxe? 

7. Estanse cumprindo as condicións da concesión no relativo ao acceso 

público e gratuíto a San Simón? 
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8. Está aprobado o Plan Especial de Protección do sitio histórico Illas de 

San Simón e San Antón, a que obriga a lei de patrimonio cultural de Galicia? 

 

Santiago de Compostela, 30 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Luis Bará Torres 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Montserrat Prado Cores 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 30/10/2019 12:19:50 

 

María Montserrat Prado Cores na data 30/10/2019 12:19:55 

 

Noa Presas Bergantiños na data 30/10/2019 12:20:03 

 

Olalla Rodil Fernández na data 30/10/2019 12:20:10 
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Xose Luis Rivas Cruz na data 30/10/2019 12:20:17 

 

Ana Pontón Mondelo na data 30/10/2019 12:20:25 
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Tlf: 981 551 530 · gp-socialista@parlamentodegalicia.es 

Á Mesa do Parlamento 

 

Luís Manuel Álvarez Martínez, Matilde Begoña Rodríguez Rumbo e 

Concepción Burgo López, deputado e deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentario dos Socialistas de Galicia, ao abeiro do disposto no artigo 152 

do Regulamento da Cámara, presentan ante esa Mesa a seguinte pregunta para a 

súa reposta oral en Comisión 4.ª, Educación e Cultura. 

 

O IES Manuel Murguía de Arteixo é un centro educativo no que hai preto de 900 

alumnos matriculados nas ensinanzas de educación secundaria obrigatoria e 

bacharelato. Ademais funciona neste centro a sección da Escola Oficial de 

Idiomas de A Coruña. Presenta, polo tanto, un moi elevado uso das súas 

instalacións. 

 

Segundo se ten trasladado a este grupo parlamentario existen graves problemas 

relacionados por un lado coa antigüidade do edificio e por outro polo uso habitual 

das instalacións por un elevado número de alumnos ao longo dos cursos. 

 

Así, no edificio novo danse problemas de filtracións de auga pola cuberta que, 

aínda que se van resolvendo puntualmente, parecen necesitar dunha solución 

definitiva que pasaría pola substitución da cuberta ou, en todo caso, unha 

actuación que supera a capacidade económica do centro. 

 

Tamén se teñen dado casos no edifico antigo de fiestras que presentan un elevado 

desgaste nos carrís sobre os que deslizas as follas, o que ten suposto a caída 

dalgunha delas co evidente risco de provocar graves danos persoais. Ante esta 

situación se teñen adoptado medidas provisionais coa finalidade de atallar esta 

situación; dende contratar a unha empresa para a súa reparación (actuación que 

resultou un fracaso) ou fixar as estruturas de xeito que as follas que compoñen a 

fiestra non podan moverse o que, evidentemente, imposibilita a súa 

funcionalidade. 

 

Resulta evidente que se debe proceder á substitución das fiestras, en primeiro 

lugar por seguridade, en segundo por funcionalidade e, por último, por eficiencia 

térmica. 

 

Por todo o exposto, o deputado e as deputadas que asinan formulan as seguintes 

preguntas para o seu debate en Comisión: 

 

1. Coñece a Consellería de Educación, Universidade e Formación Profesional 
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a problemática no mantemento dos edificios que compoñen o IES Manuel 

Murguía de Arteixo? 

2. Comparte que son necesarias actuacións urxentes para garantir, en primeiro 

lugar a seguridade persoal e en segundo lugar a correcta funcionalidade dos 

edificios? 

3. Ten previsión de levar a cabo as actuacións necesarias para acadar eses 

obxectivos? De ser así, con que temporalización? 

 

 

Pazo do Parlamento, 30 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Luís Manuel Álvarez Martínez 

   Matilde Begoña Rodríguez Rumbo 

   Concepción Burgo López 

Deputadas e deputado do G.P. dos Socialistas de Galicia 

 

 

 

 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Luis Manuel Álvarez Martínez na data 30/10/2019 12:49:02 

 
Matilde Begoña Rodríguez Rumbo na data 30/10/2019 12:49:10 

 
Maria de la Concepción Burgo López na data 30/10/2019 12:49:22 
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    Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Davide Rodríguez Estévez, Luís Villares Naveira, Francisco Casal Vidal e 

Paula Vázquez Verao, deputados e deputada pertencentes ao Grupo 

Parlamentario Mixto, ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da 

Cámara, presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7.ª 

 

O informe da Conta do ano 2018, presentado pola Consellería de Facenda da 

Xunta de Galicia indica que Medio Rural non executou o total do orzamento do 

que dispuña. Así deixou de executar 116.037 millóns de euros, algo que tamén 

sinalou o Sindicato Labrego Galego. 

 

Outra axencia na que se deu o mesmo feito é AGADER, a Axencia Galega de 

Desenvolvemento Rural que deixou sen executar 11.895 millóns de euros, o que 

supón  o 49,09% do seu orzamento. 

 

Por outra banda, a Consellería sinalou que vai rematar coas axudas 

agroambientais porque o sector non as pide.  

 

Estas axudas agroambientais, que dependen da financiación da Política Agraria 

Común, teñen como obxectivos a produción de alimentos ecolóxicos cun carácter 

marcadamente medioambiental, axudando na loita contra o cambio climático e a 

xestión sostible dos recursos naturais mentres permiten a modernización das 

infraestruturas gandeiras, o acceso a estes produtos polas persoas consumidoras 

mentres se permite que gandería e agricultura teñan uns ingresos mínimos, e todo 

coa conservación das mesmas e do paisaxe conforme aos mandatos da Unión 

Europea. Todas estas axudas, que inda subsistirán ata o ano 2021, non volverán a 

convocarse para vindeiros anos mentres se revisa a PAC e hai un novo PDR. 
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Porén, este dato de que o sector da agricultura e gandería non demanda estas 

axudas agroambientais é rotundamente falso. O Sindicato Labrego di que 

benefician ás granxas con modelos sustentables de produción que supoñen 

arredor de 4000 nas provincias de Lugo e Ourense. Estas subvencións supoñen 

un  impulso importante para estas granxas que, no caso do sector vacún de carne, 

axudan á supervivencia das mesmas, sempre moi vencelladas ao territorio, e que 

se conxelarán a partir do ano 2021 mentres dure a  reforma da Política Agraria 

Común.   

 

A secretaria xeral do Sindicato Labrego Galego xa sinalara da paralización destas 

axudas agroambientais, nos anos 2020 e 2021 desde que comezou a reforma da 

PAC, que a Xunta, a través da Consellería de Medio Rural podía adiantar tal e 

como aconteceu noutras comunidades, como en Castela e León na que se creou 

unha partida de 56 millóns de euros. 

 

Ademais, esta política de recorte contrasta con que non se gasten os cartos 

orzamentados, como no caso de AGADER, axencia dependente da Consellería de 

Medio Rural, na que non se gastaron os cartos que había dispoñibles, para unha 

axencia que conta entre os seus programas a de promoción e fixación de persoas 

no rural, e desenvolvemento económico ligado ao campo e aos sectores 

produtivos que nel se desenvolven. 

 

Por todo o exposto, os deputados e a deputada do Grupo Parlamentario Mixto 

presentan a seguinte Pregunta para a súa resposta oral na Comisión 7ª. 

 

1.- Por que vai retirar a Xunta de Galicia as axudas agroambientais? Con que 

sectores falou a Xunta para tomar esta decisión? Consultouse cas posibles 

explotacións  e sectores a finalización destas axudas? 

 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
Q

vi
M

vK
M

G
X

5
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

184170

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
Y

9w
3d

rip
L6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTROQviMvKMGX5
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGY9w3dripL6


2.- Pensa a Xunta que sectores como o leite, carne de vacún ou de porco, e sector 

da agricultura non están interesados en mellorar as explotacións e ofrecer 

produtos de calidade con alto valor engadido? 

 

 

3.- Por que deixou a Xunta sen gastar 116 millóns de euros da Consellería de 

Medio Rural? 

 

4.- Por que outras axencias vinculadas á Consellería de Medio Rural, como 

AGADER, non  gastaron nin tan sequera a metade do que tiñan presupostado? 

 

Santiago de Compostela, 30 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Davide Rodríguez Estévez 

Luís Villares Naveira 

Francisco Casal Vidal 

Paula Vázquez Verao 

Deputados e deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

David Rodríguez Estévez na data 30/10/2019 13:58:21 

 

Paula Vázquez Verao na data 30/10/2019 13:58:32 

 

Luis Villares Naveira na data 30/10/2019 13:58:42 

 

Francisco Casal Vidal na data 30/10/2019 13:58:52 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Vázquez Verao, deputada pertencente ao Grupo Parlamentario Mixto, 

ao abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a 

seguinte Pregunta, para a súa resposta oral na Comisión da CRTVG. 

 

No plan de cobertura presentado á Xunta Electoral pola Corporación Radio 

Televisión de Galicia para as eleccións xerais do 10 de novembro estipúlase un 

único debate electoral nos medios públicos galegos. Este debate será 

protagonizado polas forzas políticas que obtiveran representación polas 

circunscricións galegas no Congreso nas eleccións pasadas, incluíndo ao BNG 

pola súa consideración de "forza política significativa", en razón da porcentaxe 

de votos nas municipais. O debate será emitido en directo na Radio Galega e na 

TVG no programa Bos días ás 10 h do 8 de novembro, cunha duración de unha 

hora. Asemade, o programa redifundirase pola canle da TVG 2 en horario de 

máxima audiencia. 

Tamén se relegan á segunda canle da TV os actos de inicio de campaña. 

Con este plan de medios, minimízase a importancia duns comicios xerais na 

canle pública, mentres se lle dá plena cobertura informativa a eventos como a 

folga estudantil en Catalunya ou o Foro Económico da Illa da Toxa. 

Os debates electorais televisados en prime time amosan bos resultados de 

audiencia noutras cadeas, polo que non se entende, nin dende o punto de vista 

estritamente comercial, a decisión da CRTVG. 

Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte pregunta para a súa 

resposta oral: 

- Por que a CRTVG decide aplicar un plan de cobertura para as eleccións xerais 

do 10 de novembro de 2019 que non garante a máxima audiencia? 
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- Cales foron os criterios adoptados para o plan de cobertura das eleccións xerais 

do 10 de novembro? 

- Vai a CRTVG incluír entrevistas televisadas ás e aos candidatos nas Xerais do 

10 N no plan de cobertura? 

Santiago de Compostela, 30 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto 

 

 

 

 
Asinado dixitalmente por: 

 
Paula Vázquez Verao na data 30/10/2019 16:52:52 
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Á MESA DO PARLAMENTO 

 

O Grupo Parlamentario Mixto, a iniciativa da súa deputada Paula Vázquez Verao, ao 

abeiro do disposto no artigo 156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta 

para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

As 29 traballadoras do SAF do Concello de Chantada convocaron unha folga en protesta 

pola anunciada privatización do servizo por parte do Goberno local, do Partido Popular. 

 

Neste Concello, o 96,7% das persoas atendidas teñen SAF de Dependencia, financiado pola 

Xunta de Galicia, pero non todas as horas ás que as persoas teñen dereito se están a prestar 

por, segundo o Concello, falta xente para traballar no SAF. 

 

A realidade é que os salarios das traballadoras do SAF son baixos, inferiores aos 1000 € por 

mes, e as condicións precarias, en canto a desprazamentos, permisos e descansos e 

organización do traballo. Esta situación, lonxe de ser puntual, é habitual en moitos concellos 

do País. 

 

A realidade é que o Concello de Chantada adoece dunha falta de planificación do SAF –sen 

carteleiras de traballo, sen protocolos e plans establecidos de traballo coordinado pola 

equipa de Servizos Sociais do Concello, etc.– e pretende achacar esta falta de eficiencia ao 

persoal, apostando pola privatización da xestión do persoal do SAF, sen achegar memoria 

económica para este cometido. 

 

O conflito laboral inclúe unha falta absoluta de diálogo por parte do Concello e unha 

imposición duns servizos mínimos abusivos do 96%. 

 

A situación do SAF de Chantada é insostible. Lonxe de ser algo puntual, por baixo atópase a 

falta de mecanismos por parte da Xunta que garantan unha mínima calidade do servizo e 

condicións laborais do persoal das equipas de Servizos Sociais Comunitarias. 
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Polo exposto, a deputada que subscribe formula a seguinte Pregunta á Xunta de Galicia, 

para a súa resposta oral na Comisión 5ª. 

 

- Coñece a Xunta o conflito laboral do SAF de Chantada? 

 

- Ten a Xunta prevista algunha mediación a través do Consello Galego de Relacións 

Laborais? 

 

- Como garante a Xunta un mínimo de calidade nos Servizos Sociais Municipais? 

 

- Que convenios de colaboración ten a Consellería de Política Social co Concello de 

Chantada? 

 

- Que servizos financia a Consellería de Política Social no Concello de Chantada e a canto 

ascende a súa contía en 2019? 

 

- Que vai facer a Xunta ante a crecente privatización do persoal do SAF en distintos 

Concellos? 

 

Santiago de Compostela, 30 de outubro de 2019. 

 

Asdo.: Paula Vázquez Verao 

Deputada do G.P. Mixto. 

 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Vázquez Verao na data 30/10/2019 17:14:17 
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A Mesa do Parlamento 

Raquel Arias Rodríguez, Jacobo Moreira Ferro, Isabel Novo Fariña, José Manuel 

Rey Varela, Alberto Pazos Couñago, Paula Prado del Río, Mª Julia Rodríguez 

Barreira, Beatriz Mato Otero, Guadalupe Murillo Solís e Sandra Vázquez 

Domínguez, deputadas e deputados do Grupo Parlamentario Popular de Galicia, ao 
abeiro do disposto no artigo 152 e concordantes do Regulamento da Cámara, 
presentan ante esa Mesa, a seguinte pregunta para a súa resposta oral na 

Comisión 1ª, Institucional, Administración Xeral, Xustiza e Interior. 

O Goberno da Xunta vén mantendo nos últimos anos un compromiso firme cos galegos 
da diáspora, tanto para garantir o seu benestar no exterior como para favorecer e 
facilitar o seu retorno a Galicia. Para afondar nesa liña, o programa electoral co que o 
Partido Popular de Galicia obtivo a confianza maioritaria dos galegos nas eleccións 
autonómicas de 2016 incluía un compromiso específico de “intensificar os programas 

que incentivan o retorno emprendedor a Galicia”. 

Mostra disto é a Estratexia Emigración 2020 e a Estratexia Retorna 2020, ambas 
aprobadas no 2018. No caso da Estratexia Retorna 2020, a Xunta estableceu como 
obxectivo prioritario o regreso de máis de 20.000 galegos da diáspora, dos cales 
12.000 terán menos de 45 anos, garantindo así os seus dereitos de retorno. Este 
documento contempla numerosas actuacións dirixidas a garantir “o dereito dos galegos 

a viviren e traballaren na propia terra”, un principio reitor recollido no artigo 4.3 do 

Estatuto de Autonomía de Galicia. 

Unha estratexia dotada de 15 millóns de euros para medidas específicas e 220 millóns 
de euros para accións transversais que abarca dende o asesoramento e seguimento 
dos galegos da diáspora en todas as fases do retorno, ata medidas de protección social 
e de integración no mercado laboral, o emprendemento, a innovación, a vivenda ou a 
formación. 

 

Precisamente no eido da educación, a formación e a captación de talento do exterior, a 
Secretaría Xeral de Emigración leva anos convocando as Bolsas Excelencia Mocidade 
Exterior (BEME), das que se benefician os mellores expedientes académicos da 
diáspora galega, que obteñen unha axuda económica para cursar un mestrado nunha 
das tres universidades públicas da nosa Comunidade. 
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Dende o Grupo Parlamentario Popular consideramos que estas bolsas de estudos 
incentivan o retorno de galegos residentes do exterior con currículos excelentes, 
contribuíndo a que Galicia se converta nun lugar onde estudar e continuar a carreira 
profesional como destino laboral de calidade.  

Do mesmo xeito, estas bolsas favorecen a fixación de poboación nova na Galicia 
territorial, abrindo aos estudantes do mestrado a novas oportunidades de emprego e de 
emprendemento.  

É neste eido no que se enmarcan as Axudas ao Retornado Emprendedor, tamén 
integradas na Estratexia Retorna 2020 e que pretenden promover o autoemprego dos 
emigrantes que volven a Galicia, favorecendo o seu asentamento laboral na nosa 
comunidade, apoiando a súa creatividade e talento e a iniciativa empresarial.  

Tamén nesta Estratexia se recollen mecanismos para a orientación e seguimento das 
persoas que volven á nosa comunidade para lograr a súa integración plena na 
sociedade galega. 

Por todo o exposto anteriormente, os deputados asinantes formulan a seguinte 
pregunta en Comisión: 

Que valoración fai o Goberno galego das accións específicas enmarcadas na 
Estratexia Retorna 2020 que van dirixidas a apoiar a mocidade en todas as áreas do 
retorno, dende o emprendemento ata a súa orientación no proceso de integración na 
sociedade galega? 

 

Santiago de Compostela, 31 de outubro de 2019 
 
 
Asinado dixitalmente por: 

 
Raquel Arias Rodríguez na data 31/10/2019 11:56:34 

 
Jacobo Moreira Ferro na data 31/10/2019 11:56:41 

 
María Isabel Novo Fariña na data 31/10/2019 11:56:53 

 
José Manuel Rey Varela na data 31/10/2019 11:57:04 
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Alberto Pazos Couñago na data 31/10/2019 11:57:17 

 
Paula Prado Del Río na data 31/10/2019 11:57:31 

 
María Julia Rodriguez Barreira na data 31/10/2019 11:57:51 

 
Beatriz Mato Otero na data 31/10/2019 11:58:04 

 
María Guadalupe Murillo Solís na data 31/10/2019 11:58:18 

 
Sandra Vázquez Dominguez na data 31/10/2019 11:58:34 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Paula Quinteiro Araújo e Xan Xosé Jove González, deputada e deputado do 

Grupo Parlamentario Grupo Común da Esquerda, ao abeiro do disposto no artigo 

156 do Regulamento da Cámara, presenta a seguinte Pregunta para a súa 

resposta oral na Comisión 5.ª. 

 

 

O Centro Abeiro foi un proxecto posto en marcha na Coruña no ano 2017 para 

cubrir unha necesidade de persoas sen fogar que non cumpren as condicións para 

ser acollidas noutros servizos. 

Existen numerosas persoas que por circunstancias vitais e/ou sociosanitarias ou 

non queren ou non son admitidas en recursos creados para persoas sen teito e 

desde Abeiro ofrecíaselles unha cobertura de descanso, hixiene e 

acompañamento social con esixencias mínimas de convivencia.  

A día 24 de outubro de 2019 o Concello da Coruña procede ao seu peche 

inminente baseado nun requirimento da Xunta de Galicia. Dun día para outro, ás 

portas do inverno, ducias de persoas usuarias quedan sen o único recurso que 

cubría algunhas das súas necesidades. 

Por todo o anterior, preséntanse as seguintes preguntas para a súa resposta oral en 

Comisión: 

● Requiriu a Xunta de Galicia o peche inminente do centro Abeiro? 

● Se foi así, por que motivos? 

● Propón a Xunta de Galicia algunha solución alternativa para as persoas que 

quedan sen o recurso do Centro Abeiro? 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

● Tiveron contacto co Concello da Coruña para atopar solución a esta 

situación? 

 

 Santiago de Compostela, 31 de outubro de 2019. 

 

 

   Asdo.: Paula Quinteiro Araújo 

    Xan Xosé Jove González 

  Deputada e deputado do G.P.  Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

Paula Quinteiro Araújo na data 31/10/2019 12:08:36 

 

Xan Xosé Jove González na data 31/10/2019 12:08:51 
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Grupo Parlamentar 

Grupo Común da Esquerda 

+ 981 551 584 

 gp-grupocomundaesquerda@parlamentodegalicia.gal 

 

Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Dona Eva Solla Fernández, deputada do Grupo Común da Esquerda ao abeiro 

do artigo 156 do Regulamento do Parlamento, presenta a seguinte Pregunta para 

resposta oral na Comisión 5.ª, relativa á situación da logopedia en Galicia. 

 

A logopedia é unha profesión sanitaria encargada de estudar, tratar e previr os 

problemas da comunicación humana, a linguaxe. As persoas diplomadas 

universitarias en logopedia desenvolven as actividades de prevención, avaliación e 

recuperación dos trastornos da audición, a fonación e a linguaxe, mediante técnicas 

terapéuticas propias de súa disciplina, tal e coma recolle a lexislación en materia de 

profesións sanitarias. 

 

Son profesionais que atenden tamén os problemas de mastigación e deglutición 

sendo este un elemento importante en persoas con trastornos neurolóxicos e motores 

relacionados con estas funcións que dificultan a súa alimentación e a preservación 

das vías aéreas. 

 

É unha profesión ademais altamente feminizada (máis dun 95% de tituladas) e 

cunha media de idade relativamente baixa que sofre tamén unha alta precariedade, 

con baixos salarios e abundancia do tempo parcial. 

 

Actualmente a rateo de logopedas na sanidade pública en Galicia é de 1/150.000 

habitantes, unha cifra claramente insuficiente que empeora se atendemos á súa 

distribución. Das 17 profesionais, só unha fai o seu traballo en Lugo e ningunha en 

Ourense o que representa unha evidente falta de equidade. 
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Por outra parte, a situación en relación aos servizos sociais é aínda máis 

problemática, xa que a Consellería de Políticas Sociais non conta con ningunha 

logopeda entre o seu cadro de persoal, non existindo este servizo para as persoas 

maiores, con diversidade funcional ou dependentes usuarias das residencias e 

centros de día públicos. 

 

Ante todo o exposto, preguntamos:  

 

1.- Teñen pensado incrementar o número de logopedas no SERGAS?  Por que non 

se planifica un reparto equitativo de este servizo? 

2.- Non consideran que debe haber alomenos unha profesional en cada distrito 

sanitario? 

3.- Cando ten pensado a Xunta dotar deste servizo ás residencias e centros de día? 

4.- Por que non permiten que esta profesión se incorpore ao Consello Asesor de 

Atención Primaria? 

 

Santiago de Compostela, 30 de outubro de 2019 

 

 

Asdo. Eva Solla Fernández 

Deputada do G.P. Grupo Común da Esquerda. 

 

 

Asinado dixitalmente por: 
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Eva Solla Fernández na data 31/10/2019 14:10:36 
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   Á MESA DO PARLAMENTO 

 

Luca Chao Pérez e Ánxeles Cuña Bóveda, deputadas pertencentes ao Grupo 

Parlamentar Grupo Común da Esquerda ao abeiro do recollido no artigo 156 do 

Regulamento da Cámara, presenta a seguinte PREGUNTA, para a súa resposta 

oral na Comisión 4.ª, relativa ás intoxicacións alimentarias producidas en varios 

colexios. 

 

O venres 18 de outubro, cinco garderías da rede da Galiña Azul, dependentes do 

Consorcio Galego de Benestar Social, advertiron de numerosas intoxicacións 

provocadas polo menú do día. Nenos e nenas das escolas infantís de A Choupana 

e O Hío, en Cangas, e de Arteixo, Eirís e A Sardiñeira, en Coruña, 

experimentaron unha serie de reaccións alérxicas que puxeron en alerta aos 

mestres e mestras dos centros. Todos eles comeran palometa. Posteriormente, o 

persoal de Saúde Pública confirmou que o pescado (tanto cru como cociñado) 

contiña histamina, unha substancia que aparece cando se degrada a histidina, un 

aminoácido esencial en animais. 

 

Agora, volve repetirse a situación. Máis de corenta alumnos e alumnas de nove 

centros educativos de primaria e secundaria de Pontevedra e Marín sufriron unha 

intoxicación causada por palometa. Nin a empresa nin o catering eran os mesmos 

que nos casos das garderías, pero o lote de pescado era o mesmo.  

 

Tendo en conta que, dende o primeiro momento, o Goberno galego sospeitou que 

o mal estado da palometa podía deberse a unha ruptura da cadea do frío durante o 

proceso de distribución, é inexplicable que non adoptara as medidas pertinentes 

para retirala do mercado. Tampouco que non advertira ás empresas de catering de 
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que non continuara ofrecendo o mesmo menú nos comedores públicos polo 

menos ata que se esclarecese o sucedido e se puideran ofrecer garantías de 

seguridade alimentaria.  

 

Co seu desleixo, a Xunta de Núñez Feijóo volve demostrar que nin entender a 

relevancia que os comedores escolares teñen para a fomento de hábitos de vida 

saudables nin está capacitada para facerse cargo da súa xestión.  

 

Por todo o exposto, as deputadas asinantes presentan as seguintes preguntas para 

a súa resposta oral en Comisión: 

 Que avaliación fai a Xunta de Galicia do acontecido?  

 Como é posible que se volvera repetir o mesmo tipo de intoxicación en 

centros educativos?  

 Tentouse retirar o peixe en mal estado do mercado?  

 Queda aínda peixe do mesmo lote no mercado? Vaise retirar?  

 Advertiuse aos comedores escolares dos riscos que supuña a palometa pa-

ra que non a incluísen nos menús dos colexios e institutos?  

 Se non se fixo, a que se debe?  

 Cal foi o protocolo de xestión de crise que implementou o Goberno gale-

go? Por que fracasou?  

 

Santiago de  Compostela, 31 de outubro de 2019. 

 

  Asdo.: Luca Chao Pérez 

   Ánxeles Cuña Bóveda 

  Deputadas do G.P. Grupo Común da Esquerda. 
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Asinado dixitalmente por: 

 

Luca Chao Pérez na data 31/10/2019 16:26:40 

 

María de los Ángeles Cuña Bóveda na data 31/10/2019 16:27:56 
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Á Mesa do Parlamento 

Montserrat Prado Cores, Ana Pontón Mondelo, Olalla Rodil 

Fernández, Xosé Luis Rivas Cruz, Luis Bará Torres e Noa Presas 

Bergantiños, deputadas e deputados do Grupo Parlamentar do Bloque 

Nacionalista Galego (BNG), ao abeiro do disposto no Regulamento da Cámara, 

presentan a seguinte Pregunta para resposta oral na Comisión 8ª, relativa ás 

medidas a tomar diante da proposta de TACs e cotas por parte da Comisión 

Europea. 

 

EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A Comisión Europea acaba de facer pública a súa proposta de totais 

admisíbeis de capturas (TACs) e cotas para o ano 2020, na que persiste na 

marxinación a Galiza en base a teóricos informes científicos. Só desde unha 

posición de forza dos estados máis fortes da Unión Europea e da defensa dos 

seus intereses económicos e comerciais se pode entender a proposta realizada. 

Realizan unha proposta de recorte tanto para o Gran Sol como para augas 

ibéricas, a pesares de que a biomasa está en bo estado, 59 stocks están no 

rendemento máximo sostíbel (RMS) en augas nas que faena moita da frota 

galega. 

Proposta de novo de rebaixa das posibilidades de pesca: 20% para a 

pescada ibérica e 19% para a do Gran Sol. Redución para o xurelo do 50% na 
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IXa e 41% na VIIIc. A cigala un 23% menos na IXa e só tres toneladas nas 

unidades funcionais 25 e 31. Rebaixa do peixe sapo dun 3%. 

A decisión será adoptada no Consello de Ministros de Pesca da Unión 

Europea no mes de decembro, polo que compre tomar unha posición activa en 

defensa do sector pesqueiro galego para que esta proposta non se verifique. 

 

Estas son as razóns polas que formulamos as seguintes preguntas para 

resposta oral na Comisión 8ª: 

Que avaliación fai a Consellería do Mar da proposta realizada pola 

Comisión Europea para a fixación de TACs e cotas para o vindeiro ano 2020? 

Que accións ten realizado para a defensa do sector pesqueiro galego no 

proceso de negociación para establecer os TACs e cotas para o ano 2020? 

Que medidas vai adoptar para defender a capacidade produtiva da nosa 

frota e o emprego? 

 

Santiago de Compostela, 31 de outubro de 2019 

 

Asdo.: Montserrat Prado Cores 

Luis Bará Torres 

C
S

V
: R

E
X

IS
TR

O
N

gM
S

8R
ee

j1
V

er
ifi

ca
ci

ón
:

ht
tp

s:
//s

ed
e.

pa
rla

m
en

to
de

ga
lic

ia
.g

al
/tr

am
ite

s/
cs

v/

184188

C
S

V
: B

O
P

G
D

S
P

G
Y

9w
3d

rip
L6

V
er

ifi
ca

ci
ón

:
ht

tp
s:

//s
ed

e.
pa

rla
m

en
to

de
ga

lic
ia

.g
al

/tr
am

ite
s/

cs
v/

https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/REXISTRONgMS8Reej1
https://sede.parlamentodegalicia.gal/tramites/csv/BOPGDSPGY9w3dripL6


       

 

 

 

 

 

 

 

 

 
  

OFICINA PARLAMENTAR 

Parlamento de Galiza 

Rúa do Hórreo, s/n. Tel. 0034 981 551 545 

Fax. 0034 981 551 420. Fax prensa: 0034 981 551 421 

gp-bng@parlamentodegalicia.gal 

15702 Santiago de Compostela 

Galiza 

 

 

3 

 

Noa Presas Bergantiños 

Olalla Rodil Fernández 

Xosé Luis Rivas Cruz 

Ana Pontón Mondelo  

Deputadas e deputados do G.P. do BNG 

 

 

 

Asinado dixitalmente por: 

 

María Montserrat Prado Cores na data 31/10/2019 16:56:11 

 

Xosé Luis Bará Torres na data 31/10/2019 16:56:18 

 

Noa Presas Bergantiños na data 31/10/2019 16:56:23 

 

Olalla Rodil Fernández na data 31/10/2019 16:56:31 

 

Xose Luis Rivas Cruz na data 31/10/2019 16:56:40 

 

Ana Pontón Mondelo na data 31/10/2019 16:56:47 
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